
P R O T O K Ó Ł  Nr VIII/11
z obrad VIII sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 22 czerwca 2011 roku 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 
Porządek obrad:
Część pierwsza:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/przyjęcie protokołu z obrad VII sesji Rady Gminy 
   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy w Lubaszu podjętych w trakcie obrad VII
      sesji
2.Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok i udzielenie absolutorium 
     Wójtowi Gminy Lubasz

− przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Lubasz za 2010 r.

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2010 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach Gminy 
Lubasz

− przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Lubaszu o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz

− przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy 
w Lubaszu o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 
rok

− dyskusja nad sprawozdaniem
− podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

       -      podjęcie uchwały w sprawie absolutorium
3. Analiza funkcjonowania ochrony przeciwpożarowej w Gminie Lubasz oraz stanu 
    bezpieczeństwa w Gminie Lubasz.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:
4.1/przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 
       działkach nr 118/11, 119/14,117/1 i 119/16 w Dębe
4.2/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
       na obszarze działki nr 1258 położonej w Lubaszu przy ul. B.Chrobrego
4.3/przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
       przestrzennego na obszarze działki nr 731 w Lubaszu
4.4/ odmowy usunięcia naruszenia prawa dotyczącego miejscowego planu zagospodarowania 
       przestrzennego gminy Lubasz na obszarze działek nr 175/1,175/2, 177/5, 177/8 i 199 
       położonych w obrębie wsi Dębe
4.5/ wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
       świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
       oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
       gminy Lubasz
4.6/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Lubasz
4.7/ ustanowienia odznaki „Za zasługi dla  rozwoju Gminy Lubasz”
4.8/ zmian w budżecie gminy 2011
4.9/ zmian w Wieloletniej prognozie Finansowej Gminy Lubasz na lata 2011-2025



Cześć Druga - Nadleśnictwo Krucz
1. Nadanie honorowego obywatelstwa Gminy Lubasz – podjęcie uchwały w sprawie.
2. Ocena współpracy z Nadleśnictwem Krucz oraz z leśnictwami na terenie Gminy Lubasz.
3. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
4. Wolne głosy i wnioski.
5. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
6. Zakończenie obrad.

Przewodniczący otworzył obrady VIII sesji Rady Gminy w Lubaszu. 
Powitał radnych i zaproszonych gości, w szczególności zastępce Komendanta Powiatowego Policji 
w Czarnkowie Pana Dariusza Paprzyckiego oraz Kierownika Posterunku Policji w Lubaszu Pana 
Radosława Szmugę.
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 radnych, co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad VIII sesji był Pan Łukasz Wlekły

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz 
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
    jego zmiany lub uzupełnienia. 
Radny Adam Zielsdorf zadał pytanie dotyczące uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy, a 
mianowicie podczas obrad komisji wspólnych rady gminy zgłoszono wnioski dotyczące wysokości 
wynagrodzenia, żaden z nich nie został zaopiniowany pozytywnie, czy wobec tego projekt uchwały 
w tej sprawie powinien znaleźć się w dzisiejszym porządku obrad sesji?
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że owszem komisje nie zaopiniowały pozytywnie dwóch 
wniosków o zmianę stawki procentowej wynagrodzenia, jednak nie zgłoszono wniosku formalnego 
o odrzucenie projektu uchwały z porządku obrad sesji.  Dlatego znajduje się w dniu dzisiejszym w 
porządku obrad VIII sesji.
Radny  Łukasz  Wlekły  zapytał  dlaczego  zgodnie  ze  statutem  gminy  Lubasz  w  pkt  -  sprawy 
regulaminowe nie ma informacji z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy?
Przewodniczący odpowiedział, że w związku z tym, że VIII sesja podzielona jest na dwie części, 
dopiero na kolejnej sesji Wójt Gminy złoży informację z całego okresu międzysesyjnego. 
    Zmian i propozycji do porządku obrad nie wniesiono i sesja odbywała się wg porządku podanego 
    na wstępie. 
c)Pan Marek Wicher – sekretarz obrad VII sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
    Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad VII sesji 
    Rady Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. W głosowaniu udział
    wzięło 15 obecnych radnych.
d) Pan Ryszard Borowiak przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad 
     VII sesji.
     Informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do protokołu.
( w trakcie odczytywania informacji do obrad sesji dołączyła radna E.Stachowiak. Od tej chwili 
w sesji uczestniczy 15 radnych)

Ad.2.
Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok i udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy Lubasz

Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak  przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy Lubasz za rok 2010, podkreślając pozycje zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. 



Plan  budżetu  gminy  wg  stanu  na  dzień  31  grudnia  2010  roku  wyniósł  po  stronie  dochodów 
19.635.656,00 zł, a po stronie wydatków 21.905.277,00 zł. Powyższy plan budżetu zakłada deficyt 
budżetowy w wysokości 2.269.621,00 zł, a faktycznie osiągnięto deficyt w wysokości 2.099.796,99 
zł. Jako przychody budżetu 2010 r. zaplanowano kredyty i pożyczkę w wysokości 3.235.881,00 zł, 
w tym 1.141.737,00 zł na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej. Pokrycie zaplanowanego deficytu stanowią również tzw. wolne środki z 
rozliczeń bilansowych 2009 r. w wysokości 143.844,00 zł. W okresie sprawozdawczym zaciągnięto 
pożyczkę w wysokości 1.141.736,94 zł z Banku Gospodarstwa Krajowego na sfinansowanie częściżyczkę w wysokości 1.141.736,94 zł z Banku Gospodarstwa Krajowego na sfinansowanie części  
udziału PROW w realizacji zadań inwestycyjnych tj. rozbudowę świetlicy wiejskiej w Kruczu orazudziału PROW w realizacji zadań inwestycyjnych tj. rozbudowę świetlicy wiejskiej w Kruczu oraz  
na wodociągowanie wsi Nowina oraz pożyczkę z WFOŚiGW w Poznaniu w wysokości 264.144 złna wodociągowanie wsi Nowina oraz pożyczkę z WFOŚiGW w Poznaniu w wysokości 264.144 zł  
na  budowę  kanalizacji  sanitarnej  na  Os.  Górczyn  w  Lubaszu.  Kredyty  w  łącznej  wysokościna  budowę  kanalizacji  sanitarnej  na  Os.  Górczyn  w  Lubaszu.  Kredyty  w  łącznej  wysokości  
1.830.000 zł skierowane zostały na realizację inwestycji tj. budowę sali sportowej (1.400.000zł) i1.830.000 zł skierowane zostały na realizację inwestycji tj. budowę sali sportowej (1.400.000zł) i  
wodociągowanie wsi Nowina (430.000). wodociągowanie wsi Nowina (430.000). 

Na planowane rozchody budżetu w kwocie 1.110.104,00 zł składały się spłaty kredytów iNa planowane rozchody budżetu w kwocie 1.110.104,00 zł składały się spłaty kredytów i  
pożyczek.  W  okresie  od  1.01.-31.12.2010  r.  dokonano  terminowych  spłat  na  łączną  kwotępożyczek.  W  okresie  od  1.01.-31.12.2010  r.  dokonano  terminowych  spłat  na  łączną  kwotę  
1.110.103,35  zł,  w  tym  448.093,00  zł  dotyczy  spłaty pożyczki  zaciągniętej  na  projekt  unijny1.110.103,35  zł,  w  tym  448.093,00  zł  dotyczy  spłaty pożyczki  zaciągniętej  na  projekt  unijny  
(Krucz),  a  pozostałe  662.010,35  zł  to  spłaty  pożyczek  i  kredytów zaciągniętych  na  realizację(Krucz),  a  pozostałe  662.010,35  zł  to  spłaty  pożyczek  i  kredytów zaciągniętych  na  realizację   
inwestycji  w  latach  wcześniejszych.  Łączna  kwota  spłaty  kredytów,  pożyczek  i  odsetekinwestycji  w  latach  wcześniejszych.  Łączna  kwota  spłaty  kredytów,  pożyczek  i  odsetek  
wynoszących 333.313,70 zł stanowiła 7,38% ( z wyłączeniem spłaty na projekty unijne – 5,09%)wynoszących 333.313,70 zł stanowiła 7,38% ( z wyłączeniem spłaty na projekty unijne – 5,09%)  
dochodów wykonanych za 2010 rok. dochodów wykonanych za 2010 rok. 

Łączne zadłużenie gminy na koniec grudnia 2010 roku spowodowane faktem skorzystania zŁączne zadłużenie gminy na koniec grudnia 2010 roku spowodowane faktem skorzystania z  
pozabudżetowych środków zwrotnych w latach ubiegłych, wyniosło 9.199.513,87 zł i  stanowiłopozabudżetowych środków zwrotnych w latach ubiegłych, wyniosło 9.199.513,87 zł i  stanowiło  
47,02% (z wyłączeniem zadłużenia na projekty unijne – 43,47%) dochodów wykonanych za 201047,02% (z wyłączeniem zadłużenia na projekty unijne – 43,47%) dochodów wykonanych za 2010  
rok. Zadłużenie mieści się w granicach, o których mówi ustawa o finansach publicznych, czylirok. Zadłużenie mieści się w granicach, o których mówi ustawa o finansach publicznych, czyli  
dopuszczalne 60 % w porównaniu do dochodów.dopuszczalne 60 % w porównaniu do dochodów.

Dochody budżetu gminy dzielą się na dochody bieżące i majątkowe. Dochody budżetu gminy dzielą się na dochody bieżące i majątkowe. 
Dochody majątkowe to przede wszystkim sprzedaż mienia komunalnego, z tytułu której uzyskanoDochody majątkowe to przede wszystkim sprzedaż mienia komunalnego, z tytułu której uzyskano  
ponad 371.000 zł, z innych składników majątkowych -  11.797,29 zł, wpływy z przekształceniaponad 371.000 zł, z innych składników majątkowych -  11.797,29 zł, wpływy z przekształcenia  
wieczystego użytkowania w prawo własności – 11.339,46 zł. wieczystego użytkowania w prawo własności – 11.339,46 zł. 
Do dochodów majątkowych zaliczane są również dotacje na inwestycje, w roku 2010 otrzymaliśmyDo dochodów majątkowych zaliczane są również dotacje na inwestycje, w roku 2010 otrzymaliśmy  
dotację z funduszu celowego tj. Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na dofinansowanie kosztówdotację z funduszu celowego tj. Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na dofinansowanie kosztów  
inwestycji – budowy drogi do gruntów rolnych w m. Dębe w wysokości 64.575,00 zł oraz dotacjęinwestycji – budowy drogi do gruntów rolnych w m. Dębe w wysokości 64.575,00 zł oraz dotację  
na projekt unijny, świetlicę Krucz – 442.611 zł. na projekt unijny, świetlicę Krucz – 442.611 zł. 

Pozostałe dochody stanowią  dochody bieżące. Analizując poszczególne źródła dochodówPozostałe dochody stanowią  dochody bieżące. Analizując poszczególne źródła dochodów  
roku  2010,  można  stwierdzić,  że  większość  z  nich  wykazuje  prawidłowe  wykonanie,  100%,roku  2010,  można  stwierdzić,  że  większość  z  nich  wykazuje  prawidłowe  wykonanie,  100%,  
niektóre więcej. Są oczywiście i takie, które z przyczyn obiektywnych nie są wykonane w pełni.niektóre więcej. Są oczywiście i takie, które z przyczyn obiektywnych nie są wykonane w pełni.
Niepełne  wykonanie  w  zakresie  dochodów  własnych  wykazują  m.in.  pozycje   -  wieczysteNiepełne  wykonanie  w  zakresie  dochodów  własnych  wykazują  m.in.  pozycje   -  wieczyste  
użytkowanie  gruntów-  38,50%,  opłata  skarbowa  –  89,60%,  odsetki  na  rachunku  bieżacym  –użytkowanie  gruntów-  38,50%,  opłata  skarbowa  –  89,60%,  odsetki  na  rachunku  bieżacym  –  
20,54%, odpłatność za przedszkole – 98,30%. Na wskaźnik wykonania niewątpliwie mają wpływ20,54%, odpłatność za przedszkole – 98,30%. Na wskaźnik wykonania niewątpliwie mają wpływ  
nie skorygowane plany przez Wojewodę dotyczące dotacji celowych na zadania własne (realizacjanie skorygowane plany przez Wojewodę dotyczące dotacji celowych na zadania własne (realizacja  
na poziomie 88,83%) i na zadania zlecone (realizacja na poziomie 98,84%).na poziomie 88,83%) i na zadania zlecone (realizacja na poziomie 98,84%).
Bezpośrednim powodem niepełnego wskaźnika realizacji  niektórych  źródeł  są  m.in.  zaległości,Bezpośrednim powodem niepełnego wskaźnika realizacji  niektórych  źródeł  są  m.in.  zaległości,  
których  stan  na  koniec  grudnia  2010 roku  wyniósł  478.228,28  zł  i  wystąpił  w  następującychktórych  stan  na  koniec  grudnia  2010 roku  wyniósł  478.228,28  zł  i  wystąpił  w  następujących  
pozycjach: zaliczki i  fundusz alimentacyjny,  podatek od nieruchomości  os.  prawne, podatek odpozycjach: zaliczki i  fundusz alimentacyjny,  podatek od nieruchomości  os.  prawne, podatek od  
nieruchomości os. fizyczne, podatek rolny os. fizyczne, podatek od środków transportowych os.nieruchomości os. fizyczne, podatek rolny os. fizyczne, podatek od środków transportowych os.  
fizyczne, podatek od posiadania psów, zbycie mienia komunalnego. fizyczne, podatek od posiadania psów, zbycie mienia komunalnego. 

Struktura  procentowa dochodów wykonanych  za 2010 rok  przedstawia  się  następująco:Struktura  procentowa dochodów wykonanych  za 2010 rok  przedstawia  się  następująco:  
dochody własne gminy 29,38%, subwencja ogólna 49,37%, dotacje celowe – 21,14%, 0,11% środkidochody własne gminy 29,38%, subwencja ogólna 49,37%, dotacje celowe – 21,14%, 0,11% środki  
ze źródeł pozabudżetowych(darowizny, dofinansowanie).ze źródeł pozabudżetowych(darowizny, dofinansowanie).
Dochody własne gminy stanowią  29,38% ogólnej  struktury dochodów wykonanych.  Łącznie wDochody własne gminy stanowią  29,38% ogólnej  struktury dochodów wykonanych.  Łącznie w  
okresie  sprawozdawczym  uzyskano  5.748.451,32  zł  tj. 100,83%  planu  rocznego  dochodówokresie  sprawozdawczym  uzyskano  5.748.451,32  zł  tj. 100,83%  planu  rocznego  dochodów  
własnych. W skład tej grupy dochodów wchodzą dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych –własnych. W skład tej grupy dochodów wchodzą dochody z tytułu podatków i opłat lokalnych –  



36,69%, udziały w podatku dochodowym od osób prawnych i  fizycznych –  42,37%,  dochody36,69%, udziały w podatku dochodowym od osób prawnych i  fizycznych –  42,37%,  dochody  
realizowane na rzecz budżetu gminy przez urzęrealizowane na rzecz budżetu gminy przez urzędy skarbowe – 2,37%, dochody z majątku gminydy skarbowe – 2,37%, dochody z majątku gminy  
(sprzedaż i bieżące korzystanie) – 10,74% i pozostałe dochody własne – 7,83%.(sprzedaż i bieżące korzystanie) – 10,74% i pozostałe dochody własne – 7,83%.

W roku 2010 z tytułu zobowiązań pieniężnych, opłat i podatku od środków transportowychW roku 2010 z tytułu zobowiązań pieniężnych, opłat i podatku od środków transportowych  
udzielono łącznych umorzeń na kwotę 62. 282 zł, odroczono terminy płatności na 8.615 zł. udzielono łącznych umorzeń na kwotę 62. 282 zł, odroczono terminy płatności na 8.615 zł. 
Skutki obniżenia górnych stawek podatku wyniosły ponad 631.000 zł, zwolnienia z uchwały radySkutki obniżenia górnych stawek podatku wyniosły ponad 631.000 zł, zwolnienia z uchwały rady  
gminy z tytułu podjęcia zwolnień, zwłaszcza w podatku od nieruchomości wyniosły ponad 281.000gminy z tytułu podjęcia zwolnień, zwłaszcza w podatku od nieruchomości wyniosły ponad 281.000  
zł.zł.

Zaplanowane  w  2010  roku  wydatki  wykonano  na  poziomie  98,91%  tj.  w  wysokościZaplanowane  w  2010  roku  wydatki  wykonano  na  poziomie  98,91%  tj.  w  wysokości  
21.666.119,69  zł.  Wydatki  dzielą  się  na  wydatki  bieżące  i  wydatki  inwestycyjne.  Na  wydatki21.666.119,69  zł.  Wydatki  dzielą  się  na  wydatki  bieżące  i  wydatki  inwestycyjne.  Na  wydatki  
bieżące (łącznie z zadaniami zleconymi i sołeckimi) przeznaczono 98,64% planu rocznego tychbieżące (łącznie z zadaniami zleconymi i sołeckimi) przeznaczono 98,64% planu rocznego tych  
wydatków. Zadania zlecone stanowiły kwotę 2.755.309,44 zł, a wydatki wyodrębnione z budżetuwydatków. Zadania zlecone stanowiły kwotę 2.755.309,44 zł, a wydatki wyodrębnione z budżetu  
gminy do dyspozycji sołectw 89.949,52 zł. gminy do dyspozycji sołectw 89.949,52 zł. 
Na realizację wydatków inwestycyjnych zaangażowano w okresie sprawozdawczym 4.704.500,87Na realizację wydatków inwestycyjnych zaangażowano w okresie sprawozdawczym 4.704.500,87  
zł tj.  99,87% planu rocznego tych wydatków. Tak więc struktura wydatków przeznaczonych nazł tj.  99,87% planu rocznego tych wydatków. Tak więc struktura wydatków przeznaczonych na  
zadania bieżące i  inwestycyjne to wydatki  na zadania bieżące – 78,29%, natomiast wydatki  nazadania bieżące i  inwestycyjne to wydatki  na zadania bieżące – 78,29%, natomiast wydatki  na  
zadania inwestycyjne – 21,71%.zadania inwestycyjne – 21,71%.
Z ogólnej kwoty wydatków bieżacych przeznaczono na: wydatki jednostek budżetowych,  dotacjeZ ogólnej kwoty wydatków bieżacych przeznaczono na: wydatki jednostek budżetowych,  dotacje  
udzielane z budżetu gminy, świadczenia na rzecz osób fizycznych, obsługę długu gminy, wydatkiudzielane z budżetu gminy, świadczenia na rzecz osób fizycznych, obsługę długu gminy, wydatki  
na  programy finansowane  z  udziałem  środków  unijnych.  Dotacje  udzielane  z  budżetu  gminyna  programy finansowane  z  udziałem  środków  unijnych.  Dotacje  udzielane  z  budżetu  gminy  
udzielane  były  dla  jednostek  sektora  finansów  publicznych  oraz  spoza  sektora  finansówudzielane  były  dla  jednostek  sektora  finansów  publicznych  oraz  spoza  sektora  finansów  
publicznych.  W ramach  dotacji  dla  jednostek  sektora finansów publicznych  udzielono  dotacjipublicznych.  W ramach  dotacji  dla  jednostek  sektora finansów publicznych  udzielono  dotacji  
podmiotowej (GOK i Biblioteka), dotacji przedmiotowej (zakład budżetowy) oraz dotacji celowejpodmiotowej (GOK i Biblioteka), dotacji przedmiotowej (zakład budżetowy) oraz dotacji celowej  
(porozumienie z gminą czarnków i Piła oraz Powiat).(porozumienie z gminą czarnków i Piła oraz Powiat).
W ramach dotacji dla jednostek spoza sektora finansów publicznych udzielono dotacji podmiotowejW ramach dotacji dla jednostek spoza sektora finansów publicznych udzielono dotacji podmiotowej  
dla niepublicznej  jednostki  systemu oświaty,  dotacji  celowych – klub sportowy Radwan, spółkidla niepublicznej  jednostki  systemu oświaty,  dotacji  celowych – klub sportowy Radwan, spółki   
wodne, ochrona zabytków. wodne, ochrona zabytków. 

Źródłami stanowiącymi finansowanie inwestycji w roku 2010 były środki własne gminy wŹródłami stanowiącymi finansowanie inwestycji w roku 2010 były środki własne gminy w  
wysokości 1.409.526,93zł, pożyczki i kredyty – 2.787.787,94 zł oraz dotacje celowe – 507.186,00wysokości 1.409.526,93zł, pożyczki i kredyty – 2.787.787,94 zł oraz dotacje celowe – 507.186,00  
zł. Z ważniejszych zadań inwestycyjnych należy wymienić: budowę sali sportowej w Lubaszu, nazł. Z ważniejszych zadań inwestycyjnych należy wymienić: budowę sali sportowej w Lubaszu, na  
ten cel  w 2010 roku wydatkowano ponad 2.129.000 zł, na modernizację  drogi  w Dębe ponadten cel  w 2010 roku wydatkowano ponad 2.129.000 zł, na modernizację  drogi  w Dębe ponad  
197.000 zł.  Realizowano ponadto  inwestycję  -  rozbudowę  i  przebudowę  świetlicy wiejskiej  w197.000 zł.  Realizowano ponadto  inwestycję  -  rozbudowę  i  przebudowę  świetlicy wiejskiej  w  
Kruczu dofinansowaną w ramach działania “Odnowa i rozwój wsi” z Programu Rozwoju ObszarówKruczu dofinansowaną w ramach działania “Odnowa i rozwój wsi” z Programu Rozwoju Obszarów  
Wiejskich. Pełne koszty realizacji projektu zamknęły się kwotą 744.170,66 zł. Wiejskich. Pełne koszty realizacji projektu zamknęły się kwotą 744.170,66 zł. 

W następnej kolejności Skarbnik Gminy przedstawiła realizację sprawozdania finansowegoW następnej kolejności Skarbnik Gminy przedstawiła realizację sprawozdania finansowego  
gminy, czyli bilansu. gminy, czyli bilansu. 
Bilans zawiera stan środków na koniec 2010 roku, który wynosił  ponad 635.715 zł,  po stronieBilans zawiera stan środków na koniec 2010 roku, który wynosił  ponad 635.715 zł,  po stronie  
aktywów mieszczą się należności i roszczenia, a więc te dochody, które są zaliczane do dochodówaktywów mieszczą się należności i roszczenia, a więc te dochody, które są zaliczane do dochodów  
2010 roku ale przeszły już fizycznie na konto w 2011 roku, po stronie pasywów pokazano głównie2010 roku ale przeszły już fizycznie na konto w 2011 roku, po stronie pasywów pokazano głównie  
stan  zobowiązań,  przede  wszystkim  zobowiązań  długoterminowych  w  postaci  kredytów,   jakstan  zobowiązań,  przede  wszystkim  zobowiązań  długoterminowych  w  postaci  kredytów,   jak  
również pozostałe zobowiązania i skumulowany niedobór budżetu.również pozostałe zobowiązania i skumulowany niedobór budżetu.

Pani Skarbnik poinformowała zebranych iż na okoliczność przedstawionych przez nią materiałów,Pani Skarbnik poinformowała zebranych iż na okoliczność przedstawionych przez nią materiałów,  
Gmina Lubasz otrzymała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która jest w pełniGmina Lubasz otrzymała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która jest w pełni  
pozytywna. pozytywna. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w Lubaszu, Pan Krzysztof Wiza omówiłNastępnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej w Lubaszu, Pan Krzysztof Wiza omówił  
przebieg prac  i  ustalenia  komisji.  Wyjaśnił  zebranym,  że podstawę  do  wydania  opinii  komisjiprzebieg prac  i  ustalenia  komisji.  Wyjaśnił  zebranym,  że podstawę  do  wydania  opinii  komisji  
stanowiły materiały dostarczone członkom komisji, przygotowane z dużą starannością i przekazanestanowiły materiały dostarczone członkom komisji, przygotowane z dużą starannością i przekazane  
z odpowiednim wyprzedzeniem, umożliwiając tym samym dokładne zapoznanie się z zagadnieniemz odpowiednim wyprzedzeniem, umożliwiając tym samym dokładne zapoznanie się z zagadnieniem  
budżetu roku poprzedniego i  jego realizacją.  Po szczegółowej  analizie  Komisja stwierdziła,  żebudżetu roku poprzedniego i  jego realizacją.  Po szczegółowej  analizie  Komisja stwierdziła,  że  
wydatkowanie wszystkich środków następowało zgodnie z przyjętym planem budżetu i w sposóbwydatkowanie wszystkich środków następowało zgodnie z przyjętym planem budżetu i w sposób  
celowy. Wydatki dokonywane były w oparciu o ustawę Prawo Zamówień Publicznych, ustawę ocelowy. Wydatki dokonywane były w oparciu o ustawę Prawo Zamówień Publicznych, ustawę o  



pożytku publicznym i wolontariacie oraz w oparciu o przyjęte przez radę gminy uchwały w zakresiepożytku publicznym i wolontariacie oraz w oparciu o przyjęte przez radę gminy uchwały w zakresie  
przekazywania dotacji. Komisja przeprowadziła kontrolę dotyczącą rozliczeń poleceń służbowychprzekazywania dotacji. Komisja przeprowadziła kontrolę dotyczącą rozliczeń poleceń służbowych  
wyjazdów radnych Rady Gminy poza granicę kraju oraz prawidłowość ujęcia danych wynikającychwyjazdów radnych Rady Gminy poza granicę kraju oraz prawidłowość ujęcia danych wynikających  
z kont w bilansie z wykonania budżetu gminy. Protokół z kontroli znajduje się w aktach komisji.z kont w bilansie z wykonania budżetu gminy. Protokół z kontroli znajduje się w aktach komisji.  
Stwierdzono, że zadłużenie na koniec 2010 roku jest wysokie i  wynosi 47,02% w stosunku doStwierdzono, że zadłużenie na koniec 2010 roku jest wysokie i  wynosi 47,02% w stosunku do  
wykonanych dochodów, ale  nadal  jest  bezpieczne,  koszty obsługi  i  spłaty zadłużenia  wynosząwykonanych dochodów, ale  nadal  jest  bezpieczne,  koszty obsługi  i  spłaty zadłużenia  wynoszą  
7,38% i mieszczą się w granicach określonych prawem. Porównując powyższe dane do roku 2009,7,38% i mieszczą się w granicach określonych prawem. Porównując powyższe dane do roku 2009,  
komisja stwierdziła, że stan zadłużenia zwiększył się o 11,13%, natomiast koszt obsługi i spłatykomisja stwierdziła, że stan zadłużenia zwiększył się o 11,13%, natomiast koszt obsługi i spłaty  
zadłużenia zwiększył się o 2,95%.zadłużenia zwiększył się o 2,95%.
W ramach budżetu gminy w 2010 roku wyodrębniono środki do dyspozycji sołectw, któreW ramach budżetu gminy w 2010 roku wyodrębniono środki do dyspozycji sołectw, które  
wydatkowano zgodnie z przyjętymi planami rzeczowo- finansowymi potwierdzonymi uchwałamiwydatkowano zgodnie z przyjętymi planami rzeczowo- finansowymi potwierdzonymi uchwałami  
Rady Gminy. Wszystkie wydatki realizowane przez UrząRady Gminy. Wszystkie wydatki realizowane przez Urząd Gminy oraz jednostki organizacyjne i 
pomocnicze gminy podlegały bieżącej kontroli Wójta Gminy. Do sprawozdania z wykonania 
budżetu dołączono informację o stanie mienia sporządzoną za okres od 1.10. do 31.12.2009 r. oraz 
za 2010 rok.

W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił zebranym pozytywną 
opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej 
w Lubaszu o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz za 2010 rok. 

Reasumując Komisja Rewizyjna stwierdziła, że budżet roku 2010 był realizowany 
prawidłowo i oceniła jego wykonanie pozytywnie i wnioskuje do Rady Gminy o przyjęcie 
sprawozdania i udzielenie Wójtowi Gminy Lubasz absolutorium za rok 2010. 
Uchwała Komisji Rewizyjnej Nr 1/2011 z dnia 20 maja 2010 roku w sprawie wykonania budżetu za 
2010 rok stanowi załącznik do protokołu. 

W dyskusji nad sprawozdaniem głos zabrali:
Pan Tomasz Biernat -  przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 
w  imieniu  członków  komisji  stwierdził,  że  przedstawione  dane  finansowe,  w  tym  opinia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dają  podstawę  do wyrażenia pozytywnej opinii  o 
realizacji budżetu za 2010 rok. Komisja Rewizyjna nie wykazała rażących uchybień w realizacji 
budżetu,  czyli  nie ma naruszenia dyscypliny budżetowej  ani  też  naruszeń  prawa.  Kontrowersje 
może budzić jedynie zadłużenie na koniec 2010 roku, konsekwencją czego mogą być odsuwane 
w czasie, bądź też niezrealizowane  inwestycje gminy. Członkowie komisji wyrażają pozytywną 
opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2010 rok i będą głosować za przyjęciem 
sprawozdania i udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy.

Pan Marek Wicher -  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego wyraził pozytywną opinię 
w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok. 
Środki  finansowe  zostały  wykonane  w  sposób  zasadniczy  i  celowy.  Komisja  Rozwoju 
Gospodarczego będzie głosować za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy za 2010 rok. Budżet 
gminy  jest  bardzo  napięty  i  nie  było  łatwo  wybierać  zadań  do  inwestycji,  szczególnie  tych 
niezabezpieczonych w budżecie. 

Pan Andrzej Macyszyn – Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował zebranych, że komisja po szczegółowym zapoznaniu się z materiałami dotyczącymi 
wykonania budżetu gminy za 2010 r., opiniami Komisji Rewizyjnej w Lubaszu oraz Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu pozytywnie opiniuje sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z 
wykonania budżetu gminy za 2010 rok. I będzie głosować za jego przyjęciem.

Pan Łukasz Wlekły – zabierając głos powiedział, że wstrzyma się od głosu, ponieważ nie był w 
poprzedniej radzie i nie ma dokładnego rozeznania na temat zrealizowanego budżetu.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  treść  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 



finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubasz za 2010 r.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie wnieśli uwag oraz pytań. 

Głosowanie:
za – 13 
przeciw – 0
wstrzymało się – 1
Uchwała została podjęta większością głosów.
(w głosowaniu brało udział 14 obecnych radnych, radny Zielsdorf Adam opuścił obrady sesji)

Uchwała nr VIII/73/11 stanowi załącznik do protokołu.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta 
Gminy Lubasz.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie wnieśli uwag oraz pytań. 

Głosowanie:
za – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 1
Uchwała została podjęta większością głosów.
(w głosowaniu jawnym brało udział 14 obecnych radnych)

Uchwała nr VIII/74/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.
Stan bezpieczeństwa w Gminie Lubasz przedstawił Kierownik Posterunku Policji w Lubaszu Pan 
Radosław Szmuga.

W 2010 roku wśród przestępstw kryminalnych zdecydowanie dominowały przestępstwa około 
narkotykowe, w tym uprawa konopi indyjskich przez mieszkańca Lubasza, posiadanie narkotyków 
przez uczniów Szkoły Edukacja Lubasz oraz posiadanie marihuany przez nieletniego, który dokonał 
dewastacji amfiteatru nad jeziorem w Lubaszu. Odnotowano również uszkodzenia mienia w postaci 
pomalowania farbą  elewacji  budynków na terenie ośrodka wypoczynkowego oraz włamania do 
domów w budowie na terenie Lubasza i Miłkowa.  
Na terenie gminy Lubasz w 2010 roku nie odnotowano zdarzeń szczególnie niebezpiecznych dla 
porządku prawnego. Nie było zabójstw ani  rozbojów. Na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa na 
terenie  gminy  Lubasz  wykonano  łącznie  796  służb  patrolowych  i  obchodowych.  Dzielnicowi 
ujawnili  ogółem 1746  wykroczeń.  Najczęściej  jednak  stosowano  pouczenia.  Na  terenie  gminy 
zastosowano 1566 pouczeń.  Z całości  ujawnionych wykroczeń  najwięcej  ujawniono wykroczeń 
drogowych -1267, nałożono 165 mandatów karnych. Skierowano 11 wniosków o ukaranie do Sądu 
Grodzkiego w Czarnkowie. W 2010 roku wylegitymowano 3305 osób. Istotnym elementem oceny 
są zatrzymania na gorącym uczynku popełnienia przestępstwa. 
W 2010 roku funkcjonariusze Posterunku Policji w Lubaszu zatrzymali 24 sprawców przestępstw, z 
tego 8 nietrzeźwych kierujących. Zatrzymano 4 osoby poszukiwane, które zostały przewiezione do 
zakładów karnych lub aresztów śledczych. 

Dzielnicowi  organizowali  spotkania  w  szkołach,  jak  również  spotkania  z  pracownikami 
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  i  kuratorami  sądowymi  na  temat  przeciwdziałania 
alkoholizmowi oraz pomoc rodzinom patologicznym – łącznie 176 spotkań.  

W 2010 roku na terenie gminy Lubasz odnotowano łącznie 8 wypadków drogowych, w wyniku 
których 1 osoba zginęła, a 8 zostało rannych. W porównaniu do roku poprzedniego odnotowano 
mniej zabitych i rannych. Najwięcej zdarzeń drogowych podobnie jak w roku 2009 odnotowano na 
ul. B.Chrobrego – 13 oraz na ul. Zielonej – 7. Według analiz są to ulice z największą liczbą kolizji. 



W dalszej kolejności Kierownik Posterunku Policji w Lubaszu omówił  programy prewencyjne 
realizowane na terenie gminy. 
Ponadto w 2010 roku na terenie działania posterunku Policji w Lubaszu nie organizowano imprez o 
charakterze masowym. Dzielnicowi zabezpieczali prewencyjnie dyskoteki i zabawy organizowane 
na  terenie  ośrodka  wypoczynkowego  w  Lubaszu.  Dokonywano  również  zabezpieczenia  terenu 
przyległego do stadionu piłkarskiego w trakcie odbywających się rozgrywek ligowych. 

Szczegółowa informacja dotycząca analizy stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie działania Posterunku Policji w Lubaszu stanowi załącznik do protokołu 
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  zebranych,  że  analiza  funkcjonowania  ochrony 
przeciwpożarowej w Gminie Lubasz została szczegółowo omówiona podczas posiedzeń wspólnych 
komisji. 
Informacja pisemna na w/w temat stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji głos zabrali:
Andrzej Macyszyn – w przedstawionej analizie przestępstwa narkotykowe w 2010 roku to liczba 
44, a w roku 2009 – 0. Czym spowodowany jest taki wzrost?
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Pan Dariusz Paprzycki odpowiedział – jeżeli chodzi o 
przestępczość narkotykową to najlepiej włączyć telewizor i spojrzeć co się dzieje w kraju. Sfery 
działalności  Policji  można  podzielić  na  dwie,  a  mianowicie  przestępczość  z  tzw.  najbardziej 
dokuczliwych przestępstw, są to przestępstwa przeciwko mieniu, życiu i zdrowiu, a druga sfera to 
właśnie przestępstwa narkotykowe, czyli  przestępstw zagrożonych z ustawy o przeciwdziałaniu 
narkomanii  i  przestępstw  gospodarczych,  w  których  skuteczność  Policji  postrzegana  jest 
pozytywnie.  Im  więcej  tych  przestępstw  jest  ujawnionych  tym  ich  potencjalna  eliminacja  w 
przyszłości jest lepsza, większa. W drugiej sferze wybranych kategorii liczy się z kolei ograniczanie 
tego rodzaju przestępczości i tutaj gminny posterunek daje sobie świetnie radę, a wzrost z 0 do 44 
to tylko i wyłącznie skuteczność policji. Liczba 44 czynów przestępczych, czynów stwierdzonych 
to liczba w której zawiera się uprawa konopi czyli coś jak najbardziej poważnego, być może liczba 
ta spowoduje to, że ludzie, młodzież zastanowią się i będą wiedzieli, że nie warto. Nie jest to jednak 
problem tylko gminy, ale problem całego kraju i cywilizacji. 

Kazimierz Wicher  – sołtys wsi Dębe zapytał czy będą po spożyciu np. jednego piwa, prowadząc 
rower można zostać zatrzymanym przez Policję i pozbawionym prawa jazdy
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Pan Dariusz Paprzycki odpowiedział – przepis art. 178a 
§  2  zabrania  kierowania  rowerem w stanie  nietrzeźwości  nie  zabrania  natomiast  prowadzenia 
roweru.

Józef  Cichorek – zapytał  ilu  było  zatrzymanych nietrzeźwych kierujących samochodami,  a ilu 
rowerami
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Pan Dariusz Paprzycki odpowiedział  - w skali powiatu 
około  2/3  kierujących  to  kierujący  rowerami,  1/3  to  kierujący  pojazdami  mechanicznymi, 
silnikowymi. 

Wobec wyczerpania dyskusji  Przewodniczący Rady Gminy podziękował  zastępcy Komendanta 
Powiatowego Policji Panu Dariuszowi  Paprzyckiemu oraz kierownikowi Posterunku Policji 
w Lubaszu za przybycie  na obrady sesji  i  przedstawienie  tematu,  życząc dalszej  wzajemnej  i 
owocnej współpracy Policji z samorządem.

Ad.4.
Podjęcie uchwał w sprawie:
4.1/przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 
       działkach nr 118/11, 119/14,117/1 i 119/16 w Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.



Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 5
przeciw - 1
wstrzymało się – 4
(10 radnych obecnych, 5 radnych opuściło obrady sesji)
Uchwała nr VIII/75/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.2/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
       na obszarze działki nr 1258 położonej w Lubaszu przy ul. B.Chrobrego
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
(15 radnych obecnych)
Uchwała nr VIII/76/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.3/przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
       przestrzennego na obszarze działki nr 731 w Lubaszu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VIII/77/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.4/ odmowy usunięcia naruszenia prawa dotyczącego miejscowego planu zagospodarowania 
       przestrzennego gminy Lubasz na obszarze działek nr 175/1,175/2, 177/5, 177/8 i 199 
       położonych w obrębie wsi Dębe
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się – 1
Uchwała nr VIII/78/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.5/ wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
       świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
       oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
       gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się – 0



Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VIII/79/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.6/ ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu. 
Powiedział m.in – zapewne doskonale radni pamietają jedną z sesji dotyczącą ustalenia stawek diet 
radnych, podczas której Wójt Gminy powiedział, że nie chce zaczynać pracy od podwyżek. Zostało 
to uszanowane i nie wystąpiłem jako przewodniczący rady gminy o ustalenie nowego 
wynagrodzenia Wójta Gminy. Od tego  czasu minęło kilka miesięcy i życie pokazuje, jak bardzo 
szerokim wachlarzem zadań zajmuje się w tej chwili Wójt Gminy. Te zadania, które są wytyczane, 
które stoją przed Wójtem, też przed radnymi, są to ogromne zadania. Dochodzi tutaj kwestia 
chociażby przeformowania zakładu budżetowego, powołania zakładów komunalnych w formie 
spółek bo i takie już rozmowy zaczynamy prowadzić, a także kwestia rozwiązania zadania  tematu 
gospodarki komunalnej i wody, rekultywacja jeziora i całej infrastruktury wokół jeziora. To 
wszystko oczywiście poza innymi zadaniami normatywnymi jakie Wójt Gminy spełniać powinien. 
W związku z tym, że widzę zaangażowanie Wójta i olbrzymią ilość pracy w godzinach też 
pozaustawowych, podjąłem inicjatywę by wystąpić do radnych o gruntowne przemyślenie i 
ustanowienie wynagrodzenia przedstawionego w projekcie uchwały na dzisiejszej sesji.

W dyskusju udziął wzięli:
Henryk Geremek – wniósł poprawkę do przedstawionego projektu uchwały przez 
Przewodniczącego Rady Gminy dotyczącego ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Lubasz 
wnioskując nie o 16% lecz maksymalnie10 % podwyżki. Dodał, że należy sobie zdać sprawę z 
faktu takiego, iż gmina posiada problemy finansowe, a proponowana podwyżka w wysokości 10% i 
tak jest wygórowana. W związku z powyższym wniósł o przegłosowanie przedstawionej poprawki. 

Józef Cichorek – zabierając głos powiedział, że Wójt bardzo dużo pracuje, ale efektów tej pracy 
jeszcze nie ma. Nie wiadomo czy efekty te pójdą w dobrą czy w złą stronę. Zatem jak najbardziej 
popiera wniosek radnego Geremka o 10% podwyżkę. 

Ewa Stachowiak – jeśli ktoś zaczyna pracować to musi najpierw pokazać jak potrafi pracować. 
Należy pomyśleć też o mieszkańcach, czy mozna im powiedzieć, że jak zaczyna się pracować to od 
razu należy się więcej pieniędzy, tym bardziej że w urzędzie i w jednostkach podwyżek nie było już 
bardzo dawno. Popiera osobiście 10% podwyżkę, a radni mogą podnieść kolejny raz 
wynagrodzenie wójtowi. Uważa, że będzie to lepiej odbierane przez nasze społeczeństwo i 
wyborców. Warto postawić na umiar. 

Tomasz Biernat – powiedział, że dobrze opłacony pracownik to dobry pracownik. 

Przewodniczący przystąpił do głosowania poprawki złożonej przez radnego Henryka Geremka.
Głosowanie:
za – 7
przeciw – 6
wstrzymało się - 2
Wniosek radnego Geremka został przyjęty większością głosów.

Po naniesieniu stosownej poprawki, czyli wzrostu wynagrodzenia o 10% w stosunku do wcześniej 
ustalonej stawki wzrostu o 16%, uchwała w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta 
Gminy Lubasz została poddana pod głosowanie.
Głosowanie:
za – 12
przeciw – 0



wstrzymało się - 3
Uchwała Nr VIII/80/11 stanowi załącznik do protokołu. 

4.7/ ustanowienia odznaki „Za zasługi dla  rozwoju Gminy Lubasz”
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się – 1
Uchwała nr VIII/81/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.8/ zmian w budżecie gminy 2011
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
W dyskusji głos zabrali:
Adam Zielsdorf – zapytał jak w poprzednich latach finansowane były remonty plaży nad jeziorem 
w Lubaszu oraz ile przewiduje się jeszcze środków finansowych na remont bazy SKR na ulicy 
Stajkowskiej do końca roku, w której teraz znajduje się siedziba Gminnego Ośrodka Wypoczynku i 
Gospodarki Komunalnej.
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jak do tej pory odpowiedniego remontu plaży nie było. 
W kwestii kosztów remontu bazy, takie, a nie inne koszty zostały przedstawione przez dyrektora 
zakładu. 
Dyrektor Meisinger dodał, że remont plaży jest wykonywany w ramach dotacji. Plaża wyglądała 
skandalicznie i podjęto w tym roku decyzję o naprawieniu jej stanu. 
Remont bazy jest konieczny ze względu na przeciekający dach.
Wójt Gminy – w sprawie plaży stwierdził, że przez kilka lat radni nie dbali o plaże i teren wokół 
jeziora. Dzięki wykonanym pracom udało się zapobiec zamknięciu plaży przez Sanepid. 
Warunkiem podstawowym było czyszczenie nadbrzeża, daleko jeszcze do całkowitego porządku, 
ale w tym stanie sanitarnym, w którym jest w tej chwili będzie można korzystać z jeziora. 
Łukasz Wlekły – zapytał co oznacza zmniejszenie o 18 tys. zł wydatków w dziale administracja 
publiczna -wynagrodzenia bezosobowe, na jaki cel była ta kwota przeznaczona i dlaczego jest 
umniejszona.
Ponadto zapytał czego dotyczą koszty usług związanych ze zwiększonym zakresem elektronicznego 
sposobu załatwiania spraw i jak to wpłynie na jakość świadczonych usług przez urząd gminy
Skarbnik wyjaśniła – była to kwota zaplanowana na zatrudnienie radcy prawnego, który w 
ostateczności został zatrudniony na podstawie innego paragrafu.
Sekretarz wyjaśniła, że koszty dotyczą programów użytkowych do komputerów i związanych z tym 
opiek autorskich. W związku ze zmianami ustaw, przepisów, programy komputerowe muszą zostać 
dostosowane do tych zmian, co niestety wiąże się z dużymi kosztami. 

Głosowanie:
za – 10
przeciw – 4
wstrzymało się – 1
Uchwała Nr VIII/83/11 stanowi załącznik do protokołu.

4.9/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz na lata 2011-2025
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 13
przeciw - 0



wstrzymało się – 2
Uchwała nr VIII/84/11 stanowi załącznik do protokołu.
Koniec części pierwszej.

Część druga VIII sesji odbyła się w Nadleśnictwie Krucz w Kruczu o godzinie 1430 wg porządku 
przedstawionego poniżej:
1. Ocena współpracy z Nadleśnictwem Krucz oraz z leśnictwami na terenie Gminy Lubasz
2. Nadanie honorowego obywatelstwa Gminy Lubasz – podjęcie uchwały w sprawie.
3. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
4. Wolne głosy i wnioski.
5. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
6. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Wiesław  Łyczykowski  powitał  wszystkich  zebranych  w  tym 
szczególnie  Pana  Stanisława  Zalewskiego  Nadleśniczego  Nadleśnictwa  Krucz  wraz  z 
pracownikami  Nadleśnictwa Krucz, dziękując serdecznie za zaproszenie oraz gości specjalnych 
Panią Irenę Kulesza i Pana Bogumiła Masiakowskiego. 

Ad.1. 
Współpracę z Nadleśnictwem Krucz oraz z leśnictwami na terenie Gminy Lubasz 
w  formie  prezentacji  multimedialnej  zatytułowaną  „Walory  przyrodnicze  na  terenie  gminy 
Lubasz”przedstawił Nadleśniczy Nadleśnictwa Krucz Pan Stanisław Zalewski. 
Do przedstawionej informacji nie wniesiono uwag oraz pytań.

Ad.2. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  zebranym  projekt  uchwały  w  sprawie  nadania 
honorowego  obywatelstwa  Gminy  Lubasz:  Księdzu  Kanonikowi  Symplicjuszowi  Nowakowi  – 
proboszczowi parafii pw. Narodzenia Najświętszej Maryji Panny Królowej Rodzin w Lubaszu 
w latach 2001 – 02 lipca 2011, Pani Irenie Kulesza – długoletniemu działaczowi samorządowemu- 
sołtysowi  wsi  Sławno  w  latach  1967-2003,  Panu  Bogumiłowi  Masiakowskiemu  –  seniorowi, 
długoletniemu  kierownikowi  i  pracownikowi  Przychodni  Lekarskiej  w  Lubaszu  oraz  Panu 
Tadeuszowi  Budzyniowi  pełniącemu  przez  okres  25  lat  funkcję  sołtysa  wsi  Sokołowo, 
wieloletniemu działaczowi społecznemu.
Radny Tomasz Biernat przedstawił zebranym sylwetki wyróżnionych osób. 
Głosowanie:
za – 15
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała Nr VIII/82/11 stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie  Wójt  Gminy  w  obecności  Przewodniczącego  Rady Gminy  i  Sekretarz  Gminy  Pani 
odznaczył  stosownym  emblematem  obecną  Panią  Irenę  Kulesza  oraz  Pana  Bogumiła 
Masiakowskiego mówiąc:
„Rada Gminy w Lubaszu zebrana na sesji  w dniu 22 czerwca 2011 roku na nadaje Pani Irenie 
Kulesza honorowe obywatelstwo Gminy Lubasz za długoletnie sprawowanie funkcji sołtysa wsi 
Sławno  w  dowód  najwyższego  wyróżnienia  i  uznania  działań  na  rzecz  integracji  lokalnego 
środowiska, które w szczególny sposób przyczyniły się do rozwoju gospodarczego, społecznego i 
kulturalnego gminy Lubasz”
„  Rada  Gminy  w  Lubaszu  zebrana  na  sesji  w  dniu  22  czerwca  2011  roku  na  nadaje  Panu 
Bogumiłowi Masiakowskiemu  honorowe obywatelstwo Gminy Lubasz niestrudzonemu lekarzowi 
za wieloletnią pracę zawodową i społeczną, za podejmowanie wielu cennych inicjatyw w dziedzinie 
ochrony zdrowia na rzecz mieszkańców gminy Lubasz”



Pani Irena Kulesza i Pan Bogumił Masiakowski serdecznie podziękowali za otrzymane honorowe 
obywatelstwo gminy Lubasz. 
Pan Masiakowski dodał, że jest bardzo wzruszony i jest to największe podziękowanie za lata jego 
pracy w gminie.  Złożył  szczególne podziękowania tej  radzie,  za to,  że doceniła  jego  pobyt  w 
Lubaszu,  bowiem  ze  wszystkich  wykonywanych  prac  najbardziej  ceni  sobie  właśnie  tą, 
wykonywaną dla mieszkańców gminy Lubasz. 

Ad.3.
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych – nie zgłoszono.

Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski.
Wójt  Gminy  Lubasz –  zabierając  głos  podziękował  Nadleśniczemu  Panu  Zalewskiemu,  za 
zaproszenie do nadleśnictwa i umożliwienie odbycia tak uroczystej sesji. 

Ad.5.
---------------

Ad. 6. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący o godzinie 1620 zakończył obrady VIII sesji 
Rady Gminy w Lubaszu.

Protokołowała: Sekretarz obrad:
J.Leosz Łukasz Wlekły


